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SKUPŠTINI CRNE GORE

Na osnovu člana 69 stav 2 Poslovnika Skupštine Cme Gore, Odbor za ekonomiju, finansije i 
budžet, sa 19. sjednice održane 6, 9 i 15. decembra 2021. godine, podnosi

I Z V I E S TAJ
0 razmatranju FINANSIJSKOGIZVJEŠTAJA SAIZVJEŠTAJEM 0 RADU REGULATORNE AGENCIJE ZA 

ENERGETIKU I REGULISANE KOMUNALNE DJELATNOSTI ZA 2020. GODINU

Odbor se, u uvodnom izlaganju predsjednika Odbora Regulatorne agencije za energetiku i 
regulisane komunalne djelatnosti, upoznao sa aktivnostima koje je Agencija sprovodila u 2020. 
godini, a koje su se, između ostalog, odnosile na; normativno-regulatorne aktivnosti. odlučivanje po 
zahtjevima, nadzor nad radom energetskih subjekata, regulisane komunalne djelatnosti, izrađu 
izvještaja i planova, kadrovsko i institucionalno jačanje, kao i saradnja sa regulatorima iz okruženja, 
državnim organima i međunarodna saradnja. Takođe, Odbor se upoznao da je Agenciji, izmjenama i 
dopunama Zakona o energetici iz 2020. gođine izmijenjen naziv jer joj je povjerena reguiacija javnog 
vodosnabdijevanja i odvođenja komunalnih otpadnih voda, kao i da je usljed povećanja obima posla, 
održala 37% više sjednica u odnosu na 2019. godinu.

Odbor se, kroz obrazloženje o finansijskom izvještaju za 2020. godinu, upoznao da Agencija 
neutrošena sredstva, shodno zakonu, prenosi u naređnu godinu, osim u pojedinim slučajevima kada 
se višak sredstava vraćao u budžet države. Agencija je u oblasti energetike ostvarila ukupne prihode 
i prenešena sredstva na višem nivou od planiranih i iznose 1.647.292,74€, dok su ukupni rashodi 
manji za 27% od plana i iznose 1.361.469,16€, pri čemu su na računu Agencije preostala sredstva u 
iznosu od 506.390,72€.

Odbor je imao uvid i u način finansiranja Agencije u oblasti regulisanih komunalnih 
djelatnosti gdje je budžetom đržave za 2020. godinu opredijeljeno 70.000€, dok se od 26. novembra 
primjenjuje zakonom propisan model finansiranja kroz naknade vršioca ovih djelatnosti.

Tokom sjednice poslanici su podsjetili da je u fokusu ranijih rasprava o izvještajima Agencije 
bila visina ličnih dohodaka, zbog čega je ukazano da je Agencija ostvarila 24% manje sredstava za 
zarade u odnosu na planirana, pa je poslanike interesovao uzrok manje realizacije.

Na Odboru je naglašeno da Agencija treba da bude nezavisna u svom radu, ali i da treba da 
ima saznanja o tome ko su većinski vlasnici projekata mHE, a što je i u ranijim raspravama bilo 
pređmet interesovanja poslanika. Na Odboru je bilo mišljenja da su problematični oni slučajevi u 
kojima su subjekti dobijali privremeni poviašćeni status i na osnovu tog statusa bez ulaganja 
sopstvenih sredstava već kroz kreditna sredstava gradili mHE, Stoga, poslanici su ukazali đa su 
banke to lako odobravale jer su znale da je država obavezna da otkupi energiju proizvedenu iz mHE, 
što je po znatno večoj cijeni nego iz konvencionalnih izvora energije. Tokom rasprave iskazano je 
mišljenje da je veliki iskorak napravljen Vlađinom odlukom o ukidanju dozvola za dalju gradnju 
mHE smatrajući da su ti projekti bili povlašćeni, zbog zagarantovanog otkupa energije a bez ikakvog 
poslovnog rizika i preduzetničke sposobnosti.

Nakon rasprave i izjašnjavanja, sa četiri glasa „za", četiri glasa „protiv" i dva glasa „uzdržan", 
Finansijski izvještaj sa Izvještajem o radu Regulatorne agencije za energetiku i regulisane 
komunalne djelatnosti za 2020. godinu nije dobio potrebnu većinu na Odboru.

Za izvjestioca Odbora na sjednici Skupštine određena je poslanica Simonida Kordić.
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